
Třesk ve Varech: finské akvizice, touha po rodákovi. Proč neklapl Polášek? 

V Karlových Varech to vzali z gruntu. Čtyři zásadní změny v útoku, šest beků pryč, šest dovnitř. Mezi 

nimi dva přeběhlíci z Litvínova, dvoumetrový Roberts Mamčics z Lotyšska. Oba s několika 

světovými šampionáty a olympiádou v životopise. K tomu dva noví Finové. Úderný Tarmo 

Reunanen do obrany a mistr světa z roku 2019 Arttu Ilomäki na prvního centra. „Majitelé se 

rozhodli oživit tým, chceme zabojovat o lepší umístění,“ vysvětluje Jiří Kalous, od června sportovní 

ředitel Energie. 

 

 

Vřídlo v západočeských lázních znovu vytrysklo. V posledních sezonách měli ve Varech vyšší ambice 

než předkolo play off. Ale od návratu mezi elitu před šesti lety víceméně tápali na místě a nejlíp 

skončili devátí. Teď nastal velký třesk. Restart, přestavba. Jak chcete. Ale proč? V Karlových Varech 

chtějí mnohem lepší výsledky než dosud. 

„Poslední roky hrály Vary stabilně kolem devátého až dvanáctého místa a zavládla velká 

nespokojenost. Hodně hráčů toho byla součástí. Přichází nový impulz, nová krev a to musí být cítit. 

Věříme, že tým nakopne správným směrem. Chceme se posunout z pohledu výsledků, jít cestou 

pracovitého hokeje a jednoznačně se dostat do čtvrtfinále, což bude náš primární cíl,“ prohlašuje 

Kalous. 

Rozsáhlými změnami prochází hráčský soubor, na střídačku se postavili olympijští vítězové a mistři 

světa Pavel Patera a David Moravec. Vytvoření funkce sportovního ředitele klub avizoval v předstihu. 

Pracovní povinnosti se tím rozmělnily, dřív obě pozice zastával David Bruk, který byl z Energie odejit 

počátkem února. Kalous se oficiálně zapojil po zlatém mistrovství světa, kde byl pobočníkem 

reprezentačního trenéra Radima Rulíka. Ale klub ho oslovil už v březnu. 

„Byl před námi šampionát v Praze. Proto jsme se domluvili, že se budu na sto procent věnovat 

národnímu týmu a nastoupím až po turnaji,“ líčí. Sám pochází z nedalekého Chomutova. Nejedná se 

úplně o návrat ke kořenům, ovšem na Karlovarsku má rodinné vazby a do Energie ho přivedly i osobní 

důvody. „Měl jsem ještě jiné možnosti, věci se ale sešly tak, že jsem se rozhodl pro Vary,“ přiznává. 

Beci na přesilovky 

Tip na trenéry dal majitelům on. Hráčský kádr na novou sezonu se však začínal skládat ještě dřív. Jenže 

po střídání garnitur se změnily taky představy o jeho podobě. „Spoustu jmen rozjednal už David Bruk. 

V průběhu března, dubna byla domluva, že mužstvo povedou David Patera s Davidem Moravcem. Oni 

částečně převzali i tuhle agendu,“ vysvětluje 59letý sportovní ředitel. 

Přelet Adama Poláška 500 kilometrů z Třince do Karlových Varů byl nejmíň od jara považován za 

hotovou věc. Jenže po fičáku v zázemí Energie se situace změnila. Dohodl se s Litvínovem. Právě 

odtud přišli do obrany Radim Šalda a Janis Jaks. „Noví trenéři hledali především přesilovkové beky. 

Adam je zkušený obránce, má něco za sebou, ale bylo třeba doplnit tým spíš o ofenzivnější obránce,“ 

vysvětluje Kalous. 

S tím souvisí taky příchod útočně laděného Fina Reunanena, který nakoukl do NHL a v Raumě 

pravidelně útočil na hranici 30 bodů. „Je typem hráče, který se trenérům líbil, vybrali si ho už před 

mým příchodem. Velmi silný na útočné modré čáře, dobrý hráč do přesilových her. To byl jeden 

z hlavních důvodů, proč jsme ho podepsali. Máme dva výborné přesilovkové beky. To je on a Jaks, 



prověřený extraligou, prožil dvě skvělé sezony v Litvínově. U něj se vědělo, do čeho se jde. Reunanen 

se skautoval už v průběhu sezony,“ popisuje šéf sportovního úseku. 

V úterním přípravném zápase na plzeňském ledě přispěl ke dvěma vstřeleným gólům a jednomu 

nezabránil poté, co propadl mladý obránce a další posila David Moravec, a osamocený Fin odpálil puk 

přímo ke střelci Holešinskému. Bylo vidět, že si vyhoví se zkušeným krajanem Arttu Ilomäkim. Mistr 

světa z roku 2019 však působil trochu bezkrevně. Potřebuje čas, jako hráč poprvé v kariéře působí 

mimo Skandinávii. 

Za čtyři předchozí sezony vystřídal pět klubů, naposledy si v Kouvole připisoval bod na zápas. 

S podobným portfoliem a nadějemi přicházel loni šikula Ilkka Kangasniemi. Jenže nepřesvědčil. A 

jedinou finskou hvězdou za poslední léta se v extralize stal Ahti Oksanen, který za Hradec Králové 

v ročníku 2021/22 nasypal 25 gólů a měl 48 bodů. 

„Víme, že vždycky je to sázka. Hráč může být bodově dobrý, může mu to sednout v jiné soutěži a tady 

nemusí. Ilomäki je velmi zkušený, silný hráč, bodově výrazný a centr, jakého jsme hledali. Vybírali jsme 

hráče, aby se dosadili do sestavy. Věříme, že jsme tým doplnili dobře,“ míní Kalous. 

Karlovy Vary dokázaly být nebezpečné, ale vždycky jim něco chybělo. Hlavním záměrem před novou 

sezonou bylo přivést zkušené obránce. Lotyš Roberts Mamčics přišel ze Slovenska. S téměř dvěma 

metry výšky by měl dodat zadním řadám tvrdost. Hrál na olympiádě a třech šampionátech, z toho 

loňského v Rize a Tampere má bronz. 

Útočník Eirik Salsten zažil pět mistrovství světa, v Norsku sehrál přes 600 zápasů. Energie ho „udělala“ 

během šampionátu v Praze. „Byla to hodně práce Pavla Patery a trenérů, jezdili ho skautovat na 

mistrovství světa, a když jsem přišel, měl jsem to už na stole připravené,“ popisuje Kalous. „Věříme, že 

hlavně obranu jsme zkvalitnili. Dává nám to šanci udělat lepší výsledek. Charakter ukážou až ostré 

zápasy. Ale věříme, že i hráči, jež absolvovali minulé sezony, pokračují a byli součástí toho, že se tolik 

nedařilo, musí cítit nový impulz, který přichází,“ dodává. 

Velký zájem o Sapouška 

Návrátilce Robina Sapouška zná Jiří Kalous z reprezentace dvacetiletých. Na juniorském šampionátu 

vybojoval stříbro a bronz, v minulé sezoně měl ve WHL bod na zápas. „Jakmile se naskytla možnost, 

že by šel do extraligy a nezůstal jako overage hráč v juniorech, vůbec jsem neváhal. Navíc je to rodák a 

karlovarský hráč. Všechno hrálo do karet a jsem rád, že se vrátil,“ libuje si Kalous. 

Radost má ze setrvání Ondřeje Beránka, jehož měl před sebou na střídačce při šampionátu v Praze. 

Pochází z Havlíčkova Brodu, ale ve Varech působí od 15 let a zdomácněl. „Zájem byl, kroužily kolem 

něj kluby, ale pokud by to nebyla NHL, upřednostnil Karlovy Vary. Je velký patriot, obrovský přínos do 

kabiny a bojovník, což ukázal i na mistrovství. A nejen tam, v průběhu minulých let bylo vidět, v jakého 

roste hráče. Jsme moc rádi, že ho tady máme.“ 

Když je řeč o patriotech, dřív se k západnímu cípu republiky hráči z rozličných důvodů nehrnuli. Ale 

Karlovy Vary jsou opět zdravou adresou. „Byl jsem mile překvapený. Město a okolí jsou krásné, zázemí 

pro sportovní rozvoj vynikající. Energie je proti gigantům menší klub, na druhou stranu hráči cítí právě 

proto mnohem větší šanci se prosadit, ukázat se a třeba i nastartovat kariéru nějakým jiným směrem. 

To je možná jedna z výhod, kterou Vary mají,“ uzavírá Kalous. 

 

 



TOP posily podle iSport.cz: 

Tarmo Reunanen (obránce) 

Jeden z prvních vyhlédnutých obránců, jehož klub kontaktoval. V roce 2016 draftovaný klubem New 

York Rangers ve čtvrtém kole. Dvě sezony působil na farmě. Byl v All Stars AHL, získal Calder Cup. 

Naposledy působil v Raumě, patřil k produktivním bekům finské Liigy. Nejvíc pomůže v rozehrávce a 

přesilovkách. 

Janis Jaks (obránce) 

Účastník sedmi mistrovství světa a olympiády v Pekingu 2022 byl poslední dvě sezony 

nejproduktivnějším bekem Litvínova. Karlovy Vary vyhověly jeho požadavkům, vedle Reunanena 

získaly v bronzovém medailistovi z MS 2023 dalšího ofenzivního beka a dispečera do početních výhod. 

Arttu Ilomäki (útočník) 

Má titul mistra světa z roku 2019, dvě sezony působil ve Švédsku a poprvé v kariéře opustil 

Skandinávii. Naposledy hrál za Kouvolu. Se 44 body (17+27) ve 47 utkáních byl v minulé sezoně třetí 

v produktivitě týmu. Má zvýšit údernost, je silný na buly a dobře pracuje před brankoým prostorem. 

 


